
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 31. oktober 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 131 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mattias Tesfaye (S). 

 

Spørgsmål nr. 131:  

”Vil ministeren kommentere artiklen på sn.dk 25/10-16: ”Ishøj mangler læger” 

og overveje, om regeringen bør tage nogle politiske initiativer for at sikre tilfredsstil-

lende lægedækning på Vestegnen?  

 

http://sn.dk/Sydkysten/Laegemangel-i-Ishoej-I-oejeblikket-er-der-kun-syv-laeger-til-

raadighed-for-Ishoejs-borgere-Det-vil-Region-Hovedstaden-nu-rette-

oppaa/artikel/609444)” 

 

Svar: 

Først og fremmest giver spørgsmålet mig anledning til at understrege, at jeg er meget 

optaget af at sikre lægedækning til alle danskere, uanset hvor man bor. Vi må imidler-

tid erkende, at der visse steder i landet er udfordringer med at sikre den nødvendige 

lægedækning i almen praksis, herunder i nogle tyndt befolkede områder, men også i 

visse områder i de større byer.  

 

Det er i udgangspunktet regionernes ansvar som driftsherrer at sikre den fornødne 

dækning. Men regeringen har, i lyset af udfordringerne med at sikre lægedækning 

visse steder, nedsat Lægedækningsudvalget. Udvalget skal analysere udfordringerne 

og komme med anbefalinger, der kan understøtte en bedre fordeling af lægeressour-

cer på tværs af landet, og jeg ser frem til at modtage udvalgets anbefalinger i januar 

2017. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Ellen Trane Nørby   /      Sven Erik Bukholt 
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